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 قفس های دریایی پرورش ماهی
 تا اسفند افزایش می یابد

سازمان شیلات ایران پیش بینی کرد تعداد قفس های پرورش ماهی در دریا تا 
پایان امسال حدود ۳ برابر اسفند سال پیش افزایش پیدا کند.

مهدی شکوری، معاون توسعه آبزی پروری سازمان شیلات ایران گفت: امسال تا سقف ۳۰ 
میلیون قطعه بچه ماهی دریایی برای پرورش در قفس های موجود در شمال و جنوب کشور نیاز 

است که از طریق واردات تأمین می شود.
وی تأمین بچه ماهی دریایی را یکی از بزرگترین مشکلات صنعت پرورش ماهی در قفس 
دانست و اظهار داشت: از آنجایی که مرکز تکثیر بچه ماهی دریایی فعال در کشور نداریم و تنها 
یکی دو مرکز به صورت آزمایشی در مقیاس اندک تولید بچه ماهی دریایی دارند، از این رو در یک 

برنامه کوتاه مدت، واردات بچه ماهی دریایی از کشورهای مختلف صورت می گیرد.
او میزان تولید ماهی در قفس های دریایی در جنوب و شــمال کشور را نزدیک به ۴۵۰۰ تن 
عنوان کرد و گفت: اصلی ترین گونه پرورشی در قفس های مستقر در آب های جنوب کشور، 
گونه سی باس آسیایی است و تولید سایر گونه های بومی از جمله میش ماهی را نیز در دستور 

کار قرار داده ایم.
معاون توسعه آبزی پروری سازمان شیلات ایران افزود: پس از واردات، بچه ماهی های کوچک 

دریایی باید در مکان هایی نگهداری شوند تا آماده رهاسازی در قفس و ادامه حیات خود شوند.
وی در همین حال از افزایش تعداد مزارع پرورش ماهی در قفس در استان مازندران خبر داد و 
پیش بینی کرد؛ در سال جاری در این استان ۱۰ تا ۲۰ درصد تولید ماهی از طریق قفس نسبت 
به سال گذشته افزایش یابد.شکوری اظهار داشت: با توجه به این که پرورش قزل آلا در قفس در 
شمال کشور در اولویت است، از این رو مشکلی در تأمین بچه ماهی در این استان ها وجود ندارد و 

تنها مشکل مربوط به کشش بازار برای افزایش تولید است.
وی گفت: به دنبال افزایش تعداد مزارع پرورش ماهی در قفس در استان گیلان نیز هستیم.

شــکوری درباره توسعه گونه های جدید آبزی در کشور اذعان داشت: توسعه پرورش جلبک 
دریایی برای فرآوری و مصرف انسانی و خوراک دام از دیگر برنامه های شیلات است و در حال 
حاضر نزدیک به ۱۴ مزرعه پرورش جلبک به طور رسمی ثبت شده است.وی با اشاره به این که 
اکنون جلبک به صورت محدود تولید می شود، خاطرنشان کرد: سال گذشته حدود ۷ تن جلبک 
خشک در کشور تولید شد.این مقام مسؤول میزان تولید جلبک در سال جاری را با ۲۰ درصد 
افزایش، حدود ۸ تن پیش بینی کرد.وی گفت: در حال حاضر چند طرح در حوزه تولید جلبک در 
کشور در حال اجرا است که از جمله می توان به یک طرح بزرگ در استان سیستان و بلوچستان و 
چند طرح در هرمزگان اشاره کرد.به پیش بینی شکوری با اجرای این طرح ها، تولید جلبک خشک 

در سال ۱۴۰۲ به حدود ۱۵ تن افزایش می یابد. 

نظام مالیاتی خوب
ادامه از صفحه یک

این پول همچنین به پرداخت حقوق ماموران دولتی، افسران پلیس، اعضای مجلس و همچنین 
سایر افرادی که دارای نقش مهمی در دولت هستند، می پردازد. در صورتی که دولت مالیات به 
دست آمده را در مسیری درست برنامه ریزی و صرف نکند، در واقع منافع عمومی را به خطر 

انداخته است.
سایر بخش هایی که از مالیات پرداخت شده توسط اقشار جامعه بهره مند می شوند شامل بخش 
حمل و نقل، مسکن و زیرساخت هاست. به غیر از پروژه های اجتماعی، دولت ها از پول جمع 
آوری شده ناشی از پرداخت مالیات برای تامین بودجه بخش هایی استفاده می کند که برای رفاه 

حال شهروندان مهم است.بخش هایی که با پرداخت مالیات به رونق می رسند:
بخش سلامت و بهداشت: با پرداخت مالیات، دولت می تواند، بودجه خدمات درمانی را تامین 
کند و به بخش های مراقبت های پزشکی، تحقیقات پزشکی و بخش تامین اجتماعی کمک 

بسیار زیادی داشته باشد.
ضرورت مالیات در تحصیلات: کمک به آموزش و پرورش یکی از بخش های بسیار مهم می 

باشد و به همین دلیل برای دولت، سرمایه گذاری برای آموزش و پرورش در اولویت قرار دارد.
ضرورت پرداخت مالیات برای حفظ حکومت: حکومت ضعیف و فقیر، نتایج اقتصادی بدی را 
برای کشور به همراه دارد و باعث رشد اقتصادی نمی باشد، ولی اگر کشور دارای مدیریت قوی 
باشد و مالیات به دست آمده را در جهت درست، سازمان بندی کند می تواند به رشد اقتصادی 
بسیار بالایی دست یابد. دولت این مالیات را برای پرداخت حقوق کارکنان دولتی و دیگر افراد 
مرتبط با دولت مصرف می کند و این سازمان های دولتی هم در جهت آبادانی، بهره وریی و رشد 

اقتصادی کشور تلاش می کنند.
ضرورت پرداخت مالیات برای بخش های دیگر: دولت از این مالیات اخذ شده، برای بودجه 

بازنشستگی، مزایای بیکاری و مراقبت از کودکان و … استفاده می کند.
یکی از دلایل عدم توجه دولت به سیستم دریافت مالیات در سال های گذشته، تکیه دولت بر 
درآمدهای نفتی است. در دورهای قبل دولت با فروش نفت منبع مالی خویس داشت که نیازی 
به دریافت مالیات های مختلف از مردم نبود و دریافت مالیات چالش پیش روی دولت های قبلی 
نبوده اما با افزایش تحریم ها و کاهش درآمدهای نفتی، کشور ایران هم به سمت و سوی دریافت 

مالیات از مردم سوق داده شد.
به منظور شکوفایی و بهبود مشاغل در کشور باید زیرساخت های خوبی از جمله راه، تلفن، برق و 
مواردی از این قبیل وجود داشته باشد. چنین زیرساخت هایی توسط دولت یا بخش های نزدیک 
به آن تامین می شود. هنگامی که دولت ها مبالغ مربوط به مالیات را جمع آوری می کنند، با 

پرداختن به زیرساخت ها، فعالیت اقتصادی را در سراسر کشور ارتقا می بخشند.
مفهوم مالیات برای مشاغل مختلف بسیار حائز اهمیت است زیرا دولت ها از این مبالغ برای 
تامین وام ها یا سایر فرم های تامین اعتبار اقتصاد مشاغل استفاده می کنند. مالیات به ارتقا سطح 

زندگی در یک کشور کمک می کند.
هنگامی که سطح زندگی در کشوری بالاتر باشد، بازار مصرفی قوی تر وجود خواهد داشت. 
هنگامی که بازاری برای ارائه کالاها و خدمات مختلف وجود داشته باشد، تجارت و اقتصاد یک 
کشور شکوفا خواهد شد. هنگامی که استاندارد زندگی در کشوری بالاتر باشد، مشاغل از مصرف 

داخلی بالا اطمینان خواهند داشت.

اخبار کوتاه 

گمرک ایران چگونگی ورود و اظهار و تشــریفات 
گمرکی و ترخیص شــمش طلا، نقره و پلاتین را 

ابلاغ کرد.
علی وکیلی مدیرکل دفتر واردات گمــرک ایران در نامه ای 
به گمرکات اجرایی کشور تصویبنامه در خصوص ورود فلزات 
گران بها )طلا، نقره و پلاتین( به کشور توسط سرمایه گذاران 
 خارجی و مسافر بدون ثبت سفارش و با اظهار به گمرک را ابلاغ

 کرد.
در این بخشنامه آمده است: پیوست تصویر تصویب نامه شماره 
۱۶۷۰۱۰ ت ۶۰۲۴۲ ه مــورخ ۴۰۱/۹/۱۲ هیئــت وزیران در 
خصوص ورود فلزات گران بها )طلا نقره و پلاتین( به هر میزان 
و به صورت شمش اســتاندارد بدون اخذ ثبت سفارش، ارسال 
می گردد خواهشمند است دستور فرمائید در اجرای مفاد مصوبه 

مذکور با رعایت موارد ذیل نسبت به مورد اقدام فرمایند.
۱- ورود فلــزات گرانبها )طلا نقره و پلاتین( به هر میزان و 
به صورت شمش استاندارد به عنوان یکی از انواع سرمایه های 
خارجی قابل ورود به کشور توسط سرمایه گذاران خارجی با ارائه 
مجوز سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی ایران 
پس از اظهار )با انتخاب نوع پرداخت پته در خانه ۲۸ اظهار نامه( 

به گمرک و بدون ثبت سفارش بلامانع است.
۲- ورود فلزات گران بها )طلا، نقره و پلاتین( به هر میزان و 
به صورت شمش استاندارد توسط مسافر پس از اظهار به گمرک 
و بدون ثبت سفارش بلامانع است که بر این اساس گمرکات 
مسافرت می بایســت ضمن صدور قبض انبار اقلام مذکور در 
زمان ورود مسافر حسب رونوشــت نامه ۳۰۵۰۶/۹۵/۶۱۸/۷۳ 
مورخ ۹۵/۲/۲۱ این دفتر و دسترسی ایجاد شده برای ناظرین 

و مدیران گمرکات اجرایی توسط دفتر فناوری اطلاعات و امنیت 
قضای مجازی با ایجاد مجوز موردی )در صورت عدم ارائه کارت 
بازرگانی( جهت اظهار کالا در سامانه جامع امور گمرکی با رعایت 
کامل مقررات اقدام نمایند. لازم به ذکر است این بند صرفاً جهت 
اقدام توسط گمرکات مسافری کشور بوده و برای سایر گمرکات 

اجرایی جهت اطلاع است.
۳- با توجه به بند ۱-۶ ماده یک ضوابط اجرایی ورود و صدور 
فلــزات گرانبها موضوع ماده ۱۰ آئین نامه ورود و صدور فلزات 
گرانی ها مصوب شورای پول و اعتبار، شمش استاندارد فلزات 
گرانبها می بایســت با حداقل عیار ۹۹۵ در هزار و حداقل وزن 
یک کیلو گرم باشد. ضمناً تعیین ماهیت کالا و عیار آن توسط 
آزمایشگاه استاندارد و همچنین توزین دقیق کالا جهت احراز 

شرایط اعلام شده الزامی است.

۴- نحوه اقــدام در خصوص بند ۳ مصوبه صدرالذکر پس از 
برگزاری جلسات و احصاء شرایط مذکور و تصویب آن حسب 
مورد توســط هیأت وزیران و شورای پول و اعتبار متعاقباً ابلاغ 

خواهد شد.گفتنی اســت، طبق اعلام رئیس کل سازمان امور 
مالیاتی کشــور، واردات طلا، پلاتین و نقره به صورت خام از 

عوارض گمرکی و مالیات معاف شده است.

از سوی گمرک؛

نحوه واردات طلا و نقره ابلاغ شد 

اینفوگراف

هشداردربارهتبعاتسختگیری
برصادرکنندگان

رشدتعدادشاغلان
بخشتعاونطییکسالگذشته

بر اساس اعلام معاونت تعاون وزارت کار طی یکسال گذشته 
میزان شاغلان بخش تعاون ۳.۵ درصد رشد داشته و تعداد 
تعاونی های فعال از ۹۷ هزار واحد به ۱۰۱ هزار واحد رسیده 

است. 
براساس قوانین بالادستی و مطابق اصول ۴۳ و ۴۴ قانون اساسی، یکی از 
بخش های مهم اقتصادی، بخش تعاونی است که با پویایی آن بخش اعظمی 
از مشکلات اقتصادی از نظام توزیع تا بیکاری برطرف و گام موثری در جهت 

ایجاد اشتغال پایدار و حذف دلالی و واسطه گری برداشته می شود.
برابر آمارهای موجود ۹ درصد کل اشــتغال کشور در اختیار بخش تعاون 
اســت در حالی که ظرفیت ایجاد اشتغال بخش تعاون در کشور کمتر از ۱۵ 

درصد نیست.
به گفته فعالان و کارشناســان بخش تعاون، هزینه ایجاد شغل در بخش 
تعاون ارزان تر از سایر بخش هاست و با سرمایه اندک می توان در حوزه تعاون 

اشتغالزایی کرد.
بر اساس اعلام معاونت امور تعاون وزارت کار، طی یکسال گذشته با افزایش 
۱۵ هزار نفر در بخش تعاون، میزان شاغلان این بخش در دولت سیزدهم 

۳.۵ درصد رشد داشته است.
آنطور که مهدی مسکنی گفته، ثبت تعاونی ها ظرف مدت یک سال و نیم 
گذشته ۲.۵ درصد افزایش یافته و تعداد تعاونی های فعال از ۹۷ هزار تعاونی به 

۱۰۱ هزار تعاونی رسیده است.
وی همچنین از رشد ۱۸۱ درصدی پرداخت تسهیلات بخش تعاون خبر داده 
و گفته است: این میزان رشد با توجه به مشکلات مالی موجود در کشور، نشان 

از توجه ویژه دولت به این بخش دارد.
به گفته مسکنی، بر اساس دستور رئیس جمهوری در شورای عالی اشتغال 
۲۵ درصد از تسهیلات تبصره ۱۶ و ۱۸ بودجه در بخش تعاون هزینه خواهد 
شد و این مصوبه به استان ها ابلاغ شده و مدیران کل استانی باید این سهم را 

مطالبه کنند و در اختیار تعاونگران قرار بدهند.
بر اساس گزارش مرکز آمار و اطلاعات راهبردی وزارت تعاون، تعداد شاغلین 
شــرکت های تعاونی در بهار امســال افزایش داشته به نحوی که شاغلین 
تعاونی های فعال در حال بهره برداری و در دست اجرا با ۳.۵ درصد افزایش از 
یک میلیون و ۷۹۲ هزار و ۷۶۴ نفر در پایان فروردین  ۱۴۰۰ به یک میلیون و 

۸۵۵ هزار و ۸۷۰ نفر در پایان فروردین  ۱۴۰۱ رسیده است.
پیش از ایــن معاونت تعــاون وزارت کار از هدفگذاری ایجــاد ۴۵ هزار 
شــغل تعاونی در ســال جاری خبر داده و میزان اشــتغال ایجاد شــده در 
 بخش تعاون را بیــش از یک میلیون و ۸۵۰ هزار فرصت شــغلی عنوان 

کرده بود.
بخش تعاون از ظرفیت های اقتصادی و اجتماعی بالایی برخوردار اســت 
و سهم بسزایی در رشــد و توسعه اقتصادی، تولید ناخالص داخلی و ایجاد 
اشتغال مولد و پایدار دارد. به اعتقاد کارشناسان چنانچه رشد و توسعه تعاونی ها 
به اندازه ای باشــد که اکثریت مــردم را در برگیرد، ضمن خلق فرصت های 
 شــغلی به کاهش نرخ بیــکاری و توزیع عادلانه درآمــد در جامعه منجر 

خواهد شد.

رئیس کنفدراســیون صادرات ایران می گوید سخت گیری بر 
صادرکنندگان می تواند به کاهش عملکرد کشــور در این حوزه 

منجر شود. 
در هفدهمین جلسه کمیسیون تسهیل تجارت و توسعه صادرات اتاق بازرگانی 
تهران »آیین نامه اجرایی تبصره ۶ ماده ۲ مکرر قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز« و 
»احکام اجرایی برش یک ساله از برنامه دیپلماسی اقتصادی« مورد بحث و بررسی 
نمایندگان بخش خصوصی و دولتی قرار گرفت.رئیس کمیسیون تسهیل تجارت و 
توسعه صادرات اتاق تهران در ابتدای این جلسه با اشاره به مشکلات ارزی که پس 
از فروردین سال ۱۳۹۷ پدید آمد و متعاقب آن، تشکیل کمیته ارزی در اتاق ایران، 
توضیح داد: این کمیته برای تعامل با دولت و حل مشکلات ارزی صادرکنندگان 
راه اندازی شد و در یک تعامل دو سویه برخی از مشکلات صادرکنندگان برطرف 
شد.محمد لاهوتی به انتقال کمیته ارزی به منظور شکل گیری جایگاه قانونی و 
تضمین اجرای مصوبات به ســازمان توسعه تجارت اشاره کرد و گفت: با تعیین 
دبیرخانه و برگزاری منظم جلسات کمیته اقدام ارزی که با حضور نمایندگان سه 
اتاق و وزارتخانه های مرتبط برگزار می شد، این کمیته موفق شد، طی ۹۸ جلسه، 
مصوبات تسهیل گرانه و خوبی برای رفع مشکل تعهد ارزی صادر کند.او در ادامه 
با بیان اینکه جایگاه کمیته اقدام ارزی با ابلاغ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در 
فروردین سال ۱۴۰۱ ارتقا پیدا کرد، افزود: در آیین نامه اجرایی این قانون، عملًا همه 
اقدامات در حوزه تعیین سیاست های ارزی و تجاری به کمیته اقدام ارزی واگذار 
شده است. اما این آیین نامه اجرایی در بعضی از موارد دچار ضعف های جدی است؛ 
یکی از ایرادات آیین نامه اجرایی تبصره ۶ ماده ۲ مکرر قانون مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز این است که جلوتر از قانون حرکت کرده و در زمینه زمان رفع تعهد ارزی 
و مجرم شناختن صادرکنندگان سخت گیرانه تر برخورد می کند. به نحوی که در 
قانون زمان رفع تعهد ارزی، یک سال در نظر گرفته شده ولی در آیین نامه مذکور، 
مهلت نهایی، سه ماه پس از سررسید چهارماهه تعیین شده است.ضعف دیگری 
که لاهوتی به این آیین نامه وارد دانســت، حذف ســه اتاق از کمیته اقدام ارزی 

است. او گفت: در آیین نامه آمده است که جلسات کمیته با حضور نماینده بخش 
خصوصی و به دعوت رئیس کارگروه حسب مورد برگزار می شود که این موضوع 
به طور مشخص خلاف قانون است چرا که در قانون به صراحت اتاق  بازرگانی 
نماینده بخش خصوصی تعیین شده اما در این آیین نامه چون نام اتاق بازرگانی و 
اتاق تعاون ذکر نشده، لذا نماینده بخش خصوصی می تواند بنا بر سلیقه به جلسات 
دعوت شود.به گفته رئیس کمیسیون تسهیل تجارت و توسعه صادرات اتاق تهران، 
جرم انگاری در حوزه صادرات نیز ســخت گیرانه تر شده است و عدم برگشت ارز 
صادرکنندگانی که بیش از ۳ میلیون یورو صادرات داشته باشند، از زاویه قاچاق ارز 
و پولشویی جرم انگاری شده است. بر اساس اعلام سایت اتاق تهران، وی گفت : 
یکی دیگر از ایرادات این  آیین نامه آن است که دبیرخانه کمیته اقدام ارزی از سازمان 
توسعه تجارت به بانک مرکزی انتقال یافته و نگرانی از تفوق دوباره سیاست های 
ارزی بر سیاست های تجاری در میان فعالان اقتصادی افزایش پیدا کرده است؛ 
چنانکه، تجربه تلخ کاهش صادرات در دولت قبل که به  همین جهت اتفاق افتاد. 
 نکته دیگری که وجود دارد، این است که معافیت برگشت ارز صادراتی کمتر از 
۳۰ هزار یورو در متن قانون ذکر شده، اما در این آیین نامه اختیار معافیت به کمیته 

اقدام ارزی واگذار شده است که به نظر می رسد با متن قانون مغایرت دارد.

بازارداموطیوربهاتحادیههاواگذارمیشود

به  داد محلات فرسوده برسیم

وزیر جهاد کشاورزی گفت: بازار طیور را به اتحادیه ها واگذار می کنیم 
و ســپس به ســمت واگذاری اتحادیه دامداران در بحث دام هم 

خواهیم رفت.
وزیر جهاد کشــاورزی افزود واگذاری این بازار به اتحادیه ها موضوع فوق العاده 
مهمی است که تشکل ها و اتحادیه ها خودشان بتوانند در بازاررسانی و تنظیم بازار 
فعالیت کنند. سیدجواد ساداتی نژاد که به منظور بازدید از پروژه های بخش کشاورزی 
شهرستان های گلپایگان و خوانســار به استان اصفهان سفر کرده است، در جمع 
خبرنگاران خوانســار، با بیان این که به دعوت نماینده مردم گلپایگان و خوانسار 
توفیق شد خدمت مردم عزیز این شهرستان ها برسیم، گفت: گلپایگان و خوانسار، 
ظرفیت های بسیار خوبی در حوزه های کشاورزی دارند و شمال استان اصفهان هم 
ظرفیت دامداری و هم ظرفیت کشاورزی بسیار خوبی دارد..وزیر جهاد کشاورزی به 
مطالبات و مسایل و مشکلات بخش کشاورزی که در نشست با دامداران و کشاورزان 

مطرح شد، اشاره و خاطرنشان کرد: موضوع اسناد اراضی کشاورزی، تداخلات اراضی، 
نبود ســردخانه و ... از جمله مشکلات این شهرستان ها است که برای رفع آن ها 

سازوکار و زمانی برای رفع آن تعیین کردیم.
ساداتی نژاد به برنامه دولت سیزدهم برای رفع کامل تداخلات اراضی کشاورزی 
تا پایان سال ۱۴۰۲ و صدور اسناد کشاورزی تا پایان دولت اشاره کرد و گفت: رفع 
تداخلات اراضی کشاورزی و صدور اسناد در هر استان از یک شهرستان آغاز شده 
است، در استان اصفهان نیز، این کار در اراضی کشاورزی شهرستان گلپایگان آغاز 
می شــود و امیدواریم به عنوان کار ویژه و اولویت سازمان جهاد کشاورزی استان 
تا پایان شهریور سال ۱۴۰۲ در تمام اراضی این شهرستان اجرایی شود.وزیر جهاد 
کشاورزی با بیان این که بحث سردخانه از دیگر مشکلات این دو شهرستان است، 
گفت: برای رفع این مشــکل، به سرمایه گذاران علاقه مند برای سرمایه گذاری در 
صنایع فرآوری و سردخانه، تسهیلاتی از محل تبصره ۱۸ اختصاص می دهیم.ساداتی 

نژاد موضوع آبیاری های نوین را از دیگر مسائل این شهرستان ها عنوان کرد و گفت: 
با توجه به تغییرات اقلیمی باید به این موضوع توجه ویژه شود، در بحث آبخیزداری 
هم در این منطقه اعتباراتی را اختصاص داده ایم تا بتوانیم از آب و خاک این منطقه 
صیانت کنیم.ساداتی نژاد خاطرنشان کرد: از هفته گذشته اختصاص ۵ هزار میلیارد 
تومان تسهیلات مکانیزاسیون از طریق بانک کشاورزی به استان ها آغاز شده است 
تا مشکلات حوزه مکانیزاسیون استان ها رفع شود. ساداتی نژاد تصریح کرد: پیگیری 
مطالبات مرغداران یکی از موضوعاتی که به جد دنبال آن هستیم، در این راستا، بازار 
را به اتحادیه ها واگذار می کنیم، این موضوع فوق العاده مهمی است که تشکل ها و 
اتحادیه ها خودشان بتوانند در بازاررسانی و تنظیم بازار فعالیت کنند.به گفته ساداتی نژاد 
اتحادیه مرغداران کشور در ۳۱ استان از طریق بانک کشاورزی و صندوق حمایت از 
سرمایه گذاری مربوطه حمایت شدند، که بتوانند خرید مرغ مازاد را از مرغداران انجام 

دهند، ذخیره سازی کنند و در زمان مورد نیاز آن را به بازار عرضه کنند.

ادامه از صفحه یک
در کل کشور ۷۰ هزار هکتار بافت فرسوده وجود دارد که ۸ میلیون نفر در این بافت ها 
ســکونت دارند. ۳هزار و ۲۶۸ هکتار بافت فرسوده شهری در پایتخت وجود دارد که 
۵ درصد مساحت کلانشهر تهران را شامل می شود و ۱۵ درصد جمعیت در این بافت 
ســکونت دارند. این آمار قابل بررسی است و دستگاه های تقنینی، نظارتی و اجرایی 
باید برای حل این معضل چاره اندیشی کنند.نخستین مسئله ای که در امر بافت های 
فرسوده مد نظر است، جنبه کالبدی آن است. بافت های فرسوده با معضلات متعددی 
از لحاظ کالبدی مواجهند که مهم ترین آنها، ناپایداری ابنیه و عدم ایمنی ســاکنان 
است. بناهای این بافت ها به علل گوناگون از جمله قدمت، استفاده از مصالح بی دوام 
یا کم دوام و رعایت نشدن شیوه های صحیح ساخت وساز، از استحکام و پایداری لازم 
برخوردار نیستند. مسئله دوم، عدم کارآیی و ناتوانی این بافت ها در پاسخگویی به نیاز 
شهروندان است.دسترسی های نامناسب و نفوذناپذیری این بافت ها، علاوه بر اینکه 
عملیات امدادرسانی در مواقع خطر را با مشکل مواجه می سازد، باعث ایجاد ترافیک 
سواره و گاه عدم دسترسی سواره ساکنان بافت می شود. همچنین این معابر به علت 
دارا بودن پیچ وخم بسیار و عدم امکان نظارت مردم و مسئولان، زمینه بروز مشکلات 

اجتماعی عدیده ای از جمله خرید و فروش مواد مخدر، حضور معتادان، وقوع جرم و... را 
فراهم می آورند. مسائل دیگر این بافت ها، نبود یا کمبود تاسیسات و تجهیزات شهری، 
ریزدانگی قطعات مسکونی، همجواری کاربری های ناسازگار و کیفیت نامطلوب بصری 
اســت؛ از همین رو هرگونه مداخله کالبدی در بافت های شهری باید با هدف حل 
این مسائل و ارتقای سکونت انجام گیرد.آنچه باید همواره مدنظر باشد این است که 
مداخله در موضوع بافت های شهری امری کاملا اجتماعی است و با فرهنگ جامعه در 
ارتباط است؛ از این رو انتخاب روش ها و گزینه های مناسب برای مداخله می تواند خطر 
دگرگونی اجتماعی ناشی از جابه جایی جمعیت را کاهش دهد و به جای سودآوری های 
اقتصادی، سودآوری های اجتماعی داشته باشد. در نوسازی اجتماعی احساس تعلق به 
مــکان معنا پیدا می کند و مکان هویت می یابد. نکته ای که در مداخله در بافت های 
شهری حائز اهمیت است، امر مشارکت مردمی است. هرگونه مداخله در بافت های 
زنده شهری، بدون مشارکت ساکنان به نتیجه نمی رسد. مشارکت به معنای واقعی آن، 
یعنی شرکت فعال شهروندان در حیات مدنی خویش، در همه ابعاد اقتصادی، اجتماعی 

و سیاسی مشارکت به معنای همکاری چندسویه بخش دولتی، بخش خصوصی و 
بخش عمومی یعنی مردم و نهادهای مردمی است.شأن سکونتی بافت، اعتمادسازی 
متقابل بین ساکنان و متولیان امر، تامین حق امنیت سکونت، مشارکت ساکنان در 
فرآیند تصمیم سازی و تصمیم گیری، ایجاد مراکز فعال برای افزایش تعاملات اجتماعی، 
کاهش بیکاری و جرم، تشکیل ســازمان های غیردولتی داوطلبانه برای حمایت از 
فرآیند توســعه، توجه خاص به گروه های آسیب پذیر به ویژه زنان و جوانان و پرورش 
قابلیت های متناسب با توانایی، مهارت و دانش است. شهرها تنها در قالب مجموعه ای 
از ساختمان ها، خیابان ها، پارک ها و... تعریف نمی شوند. این مکان ها محصول فرآیندی 
برای افزایش کارآیی ها، تحرک عوامل تولید، گســترش نوآوری ها و پاسخگویی به 
نیازهای جوامع انسانی ایجاد شده و توسعه یافته اند؛ به عبارت دیگر ساخت کالبدی 
شهرها منشأ اقتصادی داشته و سهم مهمی را در تاریخ توسعه اقتصادی کشورها ایفا 
کرده است. ارتباط متقابل میان ساختار کالبدی شهرها و مولفه های اقتصادی موجب 
می شود اغلب مداخلات در بافت کالبدی شهرها با بازتاب اقتصادی همراه باشد. این 
بازتاب بر ساخت کالبدی شهرها منعکس شــده و تغییرات دوره ای را در پی خواهد 

داشت.

مدیرکل دفتر حسابرسی مالیاتی سازمان 
امور مالیاتی گفت: شرکت های تولیدکننده 
لوازم خانگی در مناطق محروم، مناطق 
در حال توســعه و شهرک های صنعتی 
می تواننــد از معافیت های موضوع ماده 

۱۳۲ استفاده کنند.
شاهین مستوفی اظهار کرد: طبق آمارهای رسمی 
از مراجع رسمی ورودی کشور، در حال حاضر قاعدتاً 

نباید واردات کالای لوازم خانگی داشته باشیم.
مدیرکل دفتر حسابرســی مالیاتی سازمان امور 
مالیاتی کشور با بیان اینکه مالیات بر ارزش افزوده 

ارتباطی به تولیدکننده ندارد، گفت: این نوع مالیات در نهایت روی قیمت کالای نهایی که به فروش می رسد 
تأثیر گذار است و ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده از مصرف کننده دریافت و به حساب سازمان امور مالیاتی 
کشور واریز می شود.مستوفی به سیاست های حمایتی سازمان امور مالیاتی در بخش تولید نیز اشاره و بیان 
کرد: شرکت های تولیدکننده لوازم خانگی در مناطق محروم، مناطق در حال توسعه و شهرک های صنعتی 
می توانند از معافیت های موضوع ماده ۱۳۲ استفاده کنند.مدیرکل دفتر حسابرسی مالیاتی سازمان امور مالیاتی 
کشور عنوان کرد: ما هرگونه فرآیند حمایتی که برای بخش تولید داریم برای تولیدکنندگان لوازم خانگی هم 
اعمال می کنیم و اگر مشمول معافیت های قانونی شوند از آنها مالیات مطالبه نخواهد شد.وی متذکر شد: اگر 
شرکت های تولیدی مشمول معافیت های مالیاتی سازمان نشوند، مالیات از سود شرکت های تولیدی دریافت 
خواهد شد.مستوفی گفت: سازمان امور مالیاتی، بخش تولید را مورد حمایت قرار می دهد تا هم موجب کاهش 

هزینه های تمام شده شرکت ها شود و هم اینکه شرکتها بتوانند فعالیت خود را به نحو احسن انجام دهند.
مدیرکل دفتر حسابرسی مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور تأکید کرد: اگر قرار باشد کالایی به صورت رسمی 
و از مرجع قانونی و گمرک کشور وارد شود قطعاً ۹ درصد مالیات بر مصرف از آن کالا دریافت خواهد شد و 

اگر کالای قاچاق شناسایی شود نیز مشمول مالیات ۹ درصد می شود.
وی گفت: سیاست های تشویقی حمایت از تولید در فرآیند قانون بودجه کشور و ماده ۱۳۲ قانون مالیات های 

مستقیم به شکل وسیعی دیده شده و بنابراین سیاست های حمایتی از تولید در حال انجام است.

معافیت های   مالیاتی برای تولیدکنندگان 
لوازم خانگی در مناطق محروم 

نایب رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
ضرورت بازنگری در قانون الگوی کشت، گفت: با وجود ابلاغ سند الگوی کشت پس 
از گذشت نیم قرن، متاسفانه در این سند همه ابعاد به خوبی دیده نشده و کامل نیست.

 آقای رحمت اله نوروزی با اشاره به ابلاغ سند الگوی کشت پس از گذشت نیم قرن، گفت: با وجود ابلاغ 
سند الگوی کشت پس از سال ها انتظار، متاسفانه در این سند نیز همه ابعاد به خوبی دیده نشده و کامل نیست.
نایب رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی با بیان این که الگوی کشت 
با رفع نواقص باید به صورت واقعی به مرحله اجرا درآید، افزود: در این زمینه لازم است استانداران، مدیران 
کل و دیگر مسئولان مربوطه به این مهم ورود کنند؛ ضمن این که ضروری است جایگزینی برای کشت 
محصولات آب برَ در الگوی کشت دیده شود و دولت با خرید تضمینی، درآمد و معیشت کشاورزان را تضمین 

کند.
وی با تاکید بر ضرورت بازنگری بر قانون الگوی کشت، اظهار داشت: مجلس شورای اسلامی بر لزوم بررسی 
و شناسایی موانع، چالش ها و در نهایت ارزیابی و ارائه راهکاری موثر تاکید دارد؛ بر همین اساس مقرر شد در 

رابطه با این موضوع، جلساتی در کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی برگزار شود.
نماینده مردم علی آباد کتول در خانه ملت با اشاره به پایین بودن راندمان آب در بخش کشاورزی ایران در 
مقایسه با سایر کشورها، تصریح کرد: بیشترین میزان هدر رفت آب در کشور از بخش چاه تا مزرعه رخ می دهد 
و به طور کلی راندمان آب در این بخش بسیار پایین است. نوروزی تاکید کرد: باید الگوی مصرفه بهینه آب 

در حوزه شرب، صنعت، کشاورزی و غیره نهادینه شود، اکنون این مهم آنطور که باید محقق نشده است.
وی با تاکید بر ضرورت توسعه و گسترش سیستم آبیاری نوین و پیشرفته در بخش کشاورزی گفت: آب مایه 
حیات و سرمایه ملی است و با کاشت و برداشت محصولات آب برَ و صادرات آن به سایر کشورها، ضربه جبران 
ناپذیری به این منابع حیاتی و سرمایه های کشور وارد می شود. عضو مجلس شورای اسلامی با اشاره به سیر 
صعودی خشکسالی و بروز و ظهور چالش های متعدد در خاورمیانه، افزود: با توجه به تداوم شریط خشکسالی، 
چالش میان کشورها در خصوص موضوع آب در دهه های آینده دور از انتظار نخواهد بود؛ در چنین شرایطی 

لازم است با بهره مندی از دانش و توان نخبگان حوزه آب، برنامه ریزی های موثری صورت گیرد.
نوروزی اضافه کرد: پیش بینی موثر برنامه های خرد و کلان در حوزه کاشت و برداشت محصولات کشاورزی 
توسط وزارت جهاد کشاورزی لازم و ضروری به نظر می رسد، در این رابطه مجلس شورای اسلامی به عنوان 

دستگاه ناظر و قانونگذار در کنار سایر دستگاه ها حاضر خواهد بود.

 خرید تضمینی دولت  جایگزین
 کشت محصولات آب بر شود

معاون بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی 
از واگذاری تنظیم بازار میوه شب عید به 

بخش خصوصی خبر داد.
محسن شــیراوند، معاون بازرگانی وزارت جهاد 
کشاورزی با اشــاره به اهداف دولت از مشارکت 
بخش خصوصی در تنظیم بازار میوه شــب عید 
گفت: در بحث تأمین میوه شب عید به ویژه سیب و 
پرتقال، دولت به دنبال توزیع میوه به قیمت مناسب 
برای مصرف کننده و تأمین و حمایت از تولیدکننده 

است.
وی افزود: تشخیص وزارت جهاد کشاورزی برای 

تنظیم بازار میوه شب عید این است که این اقدام احتیاطی است و باید انجام شود.
معاون بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: یکی از اشتباهات سال های گذشته این بود که قیمت برای 
خرید اعلام می شد یعنی دولت این پالس را به بازار می داد که به عنوان مثال قیمت پرتقال ۴,۵۰۰ تومان 
است، یعنی تحت هیچ شرایطی پایین تر از این قیمت نفروشید و اگر برای کسی هم عرضه پایین تر از این 
قیمت به صرفه بود، این کار را نمی کرد چرا که سیاست دولت بر این است که با قیمت ۴,۵۰۰ تومان خرید 
کند و امسال برای نخستین بار برای آن که بتوانیم افزایش قیمت ها را مدیریت کنیم اعلام کردیم، قیمت 

خرید تعیین نمی کنیم.
شیراوند افزود: دولت بر اساس رصد جامعه و قیمت محصول در بازار زمانی که قیمت ها متعادل باشد، تعیین 
قیمت نمی کند، در مواقعی هم دولت در رصد تنظیم بازار میوه شب عید متوجه می شود که اقشار کم درآمد 
توانایی تهیه میوه مناسب به میزان مورد نیازشان را ندارند و در این صورت دولت با توجه به قیمت روز میوه 
در هر استان، قیمت تنظیم بازاری تعیین می کند و در این حالت زیان بخش خصوصی بر عهده دولت است.
وی بیان کرد: اتحادیه مرکزی تعاون روستایی، اتحادیه باغداران و اتحادیه بنکداران سه مجموعه خصوصی 

قدرتمندند که توان ایفای نقش در سطح کشور و ملی را دارند.
معاون بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: سازمان تعاون روستایی تحت هیچ شرایطی در اجرای تنظیم 

بازار میوه شب عید ورود نمی کند و فقط نظارت عالیه دارد.

 تنظیم بازار میوه شب عید 
به بخش خصوصی واگذار شد
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